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§ 15    Rådslag om äldreomsorgen resultat 2012 och inriktning 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 0110-138/2012  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner redogörelsen om rådslag 2012 och inriktningen för  

            år 2013, i övrigt lägger anmälan till handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Rådslagen under 2012 gav flera intressanta erfarenheter utifrån deltagarnas 

synpunkter och önskemål. Det är viktigt att skapa en öppen diskussion om vad som är 

bra och framförallt vad som kan bli bättre inom äldreomsorgen.   

 

Det skiljer ganska mycket mellan tjänsteutlåtanden där det står att de äldre inte vill bo i 

servicehus och det som de äldre uttrycker när de väl får komma till tals. 

Generellt framkommer att många vill ha servicehusen kvar. Samt att det ska finnas 

personal närvarande dag som natt. Att dementa inte ska bo på servicehus utan i 

gruppboende. Annat som efterfrågas är god mat, utbildad personal, aktiviteter och 

utevistelse. Liksom mer tid och vänlighet.  

Tillgång till önskat boende efter behov återkommer ofta.  Det framhålls att 

servicelägenheter fördelas nu till boende med behov av sjukhem eller gruppboende 

medan den verkliga målgruppen nekas bistånd. Det framförs önskemål om att det ska 

finnas avlastningsboende, korttidsvård med resurs kring boende samt deras anhöriga. 

Det finns önskemål om att det skapas en frivilligcentral i varje stadsdel där olika 

pensionärsorganisationer och föreningar tillsammans med personal organiserar 

aktiviteter, social samvaro och fysiska aktiviteter.   

 

Rådslag är ett bra sätt att insamla synpunkter på vad de äldre värdesätter när det t.ex. 

gäller god vård och en meningsfull tillvaro.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Även om representativiteten hos den här typen av enkätmaterial alltid kan ifrågasättas 

är utfallet mycket intressant. Två tendenser är särskilt viktiga att beakta. Den ena är att 

många som svarat pekar på resursbrister, att det satsas för lite pengar på äldreomsorgen 

vilket framför allt leder till att verksamheten är underbemannad och att för lite tid kan 
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läggas på varje omsorgstagare. En annan är att en inte så liten andel av de svarande är 

kritiska till åtminstone delar av det s.k. valfrihetssystem som alliansen gjort till ett 

överordnat, ideologiskt motiverat självändamål. I bägge fallen finns det skäl till 

omprövning av politiken. För att bättre kunna ta till vara de signaler som framkommer 

i den här typen av material kan det vara motiverat med en mera systematisk 

sammanställning - givetvis med respekten mot de svarande.” 

 

 

§ 16    Redovisning av överenskommelse mellan Stockholms stad och den  

           idéburna sektorn 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 60903-13/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner för sin del redovisningen av Överenskommelse     

            mellan Stockholms stad och den idéburna sektorn och lägger rapporten till  

            handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Det har gått kort tid sedan överenskommelsen i Stockholm gjordes. Det finns all 

anledning att följa utvecklingen vidare. För övergripande resonemang hänvisar vi till 

vad Miljöpartiet sagt i kommunfullmäktige 2012-06-11. 

Stockholm har valt enbart social- och äldrenämnderna som part, på det sättet är 

området avsmalnat. Integrationsområdet finns exempelvis inte med där det finns en 

särskild överenskommelse nationellt, på motsvarande vis som det sociala. 

 

Särskilt viktigt är också att beakta argument från organisationer som valt att stå 

utanför, till exempel kring rollen som röstbärare. Det är viktigt att dessa 

organisationers relation till staden inte påverkas negativt av att de står utanför 

överenskommelsen.” 

 

 

§ 17    Anmälan av redovisning av brandpreventionsprojektet:         

           ”Brandsäkerhet hos äldre i Stockholms stad”  

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 605-17/2013  

 

 Yrkanden 


